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KAPELA U DOMU SV. MARTE U VATIKANU

HOMILIJA PAPE FRANJE NA JUTARNJOJ SV. MISI

Papa Franjo je za vrijeme mise u Domu svete Marte iskoristio današnje prvo čitanje (Dj 8,26-40)
koje opisuje Filipovo evangelizacijsko djelovanje kako bi objasnio tri ključne riječi za

evangelizaciju:
„ustani“, „približi se“ i „započni od konkretne situacije“

19. travanj 2018

 

Svi kršćani imaju dužnost i poslanje evangelizirati, tražeći milost da budu slušatelji Duha kako bi
bili u izlasku, u pokretu, očitujući ljudima blizinu i uzimajući kao polazišnu točku konkretnu
situaciju, a ne teoriju – istaknuo je papa Franjo za vrijeme jutarnje mise slavljene u Domu svete
Marte u Vatikanu. Sveti se Otac u svojoj propovijedi usredotočio na današnje prvo misno čitanje iz
Djela apostolskih u kojem čitamo kako se Anđeo Gospodnji obratio Filipu riječima: „Ustani i pođi
na jug putem što iz Jeruzalema silazi u Gazu; on je pust“ (Dj 8,26).

Vjetar progonstva sije Božju riječ

Papa je podsjetio da je nakon Stjepanova mučeništva započeo veliki progon kršćana i učenici su
se raspršili po krajevima judejskim i samarijskim. Upravo je taj „vjetar progonstva“ potaknuo
učenike da idu drugamo.

Kao što vjetar čini sa sjemenom biljaka, noseći ga drugamo i sijući ga, tako se dogodilo i ovdje: oni
su otišli sa sjemenom Riječi drugamo i posijali su Božju Riječ. (…) Na temelju progonstva, po
vjetru, učenici su nosili evangelizaciju. Gospodin evangelizira, naviješta na taj način. I Gospodin
želi da mi evangeliziramo na taj način – kazao je Sveti Otac.

Ne postoji „evangelizacija iz fotelje“



Papa je istaknuo da svaki kršćanin ima zadaću i poslanje koje treba ostvariti, a to je
evangelizacija. Predložio je potom tri riječi koje su ključne kako bismo razumjeli što je to
evangelizacija: „ustani“, „približi se“ i „započni od stvarne situacije“.

Evangelizacija nije dobro načinjen program prozelitiranja – upozorio je papa Franjo. Istinska se
evangelizacija događa djelovanjem Duha Svetoga. Duh je taj koji nas na otajstven način upućuje
kamo trebamo ići i komu donositi ime Isusovo.

Duh počinje govoreći: „Ustani i idi“. Ustani i idi na to mjesto. Ne postoji evangelizacija „iz
naslonjača“. „Ustani i idi“. Uvijek je u pokretu. Idi tamo gdje moraš naviještati Riječ – rekao je Sveti
Otac.

Papa je potom podsjetio da su mnogi muškarci i žene ostavili sve, svoju domovinu i obitelj, kako bi
naviještali Božju Riječ u dalekim zemljama. Napomenuo je da su mnogi, jer nisu bili
fizički spremni, odnosno zato što nisu imali antitijela kako bi se oduprli bolestima u tim zemljama,
umirali mladi ili kao mučenici. Papa Franjo smatra da je tu riječ o „mučenicima evangelizacije“,
kako je jednom rekao jedan kardinal.

Započeti od konkretne situacije, a ne od teorije

Umjesto da započnemo s teorijom, Sveti je Otac rekao da se trebamo približiti onomu što se
stvarno događa i započeti od toga. Papa Franjo je to objasnio primjerom Filipa koji evangelizira
etiopskog eunuha.

Ne može se evangelizirati u teoriji – upozorio je Papa – Evangelizacija se događa izravno između
osobā. Počinje se od situacije, a ne od teorije. [Filip] naviješta Isusa Krista, i hrabrost Duha ga
potiče da krsti [eunuha]. Idi dalje, idi dok ne osjetiš da je njegovo djelo dovršeno. Tako se
evangelizira – kazao je papa Franjo.

Te su tri riječi – nastavio je Sveti Otac – ključ za sve nas kršćane koji trebamo evangelizirati svojim
životom, svojim primjerom, pa i svojim riječima. Napomenuo je da je potrebno „ustati“, „približiti se“
i „započeti od konkretne situacije“. Riječ je o jednostavnoj metodi, ali je to Isusova metoda. Isus je
evangelizirao na taj način – kazao je Papa – Uvijek je bio u pokretu, uvijek na putu, uvijek blizu
ljudima i uvijek je započinjao od konkretnih situacija. Evangelizirati se može samo pomoću ta tri
stava, no samo zahvaljujući snazi Duha. Bez Duha ni ta tri stava ne koriste. Duh je taj koji nas
potiče da ustanemo, da se približimo i krenemo od konkretnih situacija – zaključio je papa Franjo.
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